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P R O T O K Ó Ł  Nr XLI/2018 

z XLI sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 27 kwietnia   2018 r.  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Kraszewice 

  

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański o godz. 9:00 otworzył 

sesję i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych oraz gości 

stanowią załączniki nr 1 i 2 do nin. protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad 

dzisiejszej sesji przedstawia się następująco:  
 

1. Otwarcie obrad sesji 

2. Przedstawienie porządku obrad XLI sesji Rady Gminy 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji 

4. Wręczenie nagród za wybitne osiągnięcia sportowe  

5. Przyjęcie protokołu z obrad XL sesji Rady Gminy 

6. Informacja Sekretarza   Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z     

    realizacji  uchwał 

7. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym 

8. Informacja z działalności GKRPA za rok 2017 
9. Podjęcie  uchwał w sprawie: 
1) Zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2018 rok, 

2) Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata  

    2018- 2025, 

3)  Zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Jelenie nr 1 w Gminie   

     Kraszewice, 

4) Zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Kraszewice  nr 1 w Gminie   

     Kraszewice, 

5) Zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Kraszewice nr 2  w Gminie   

     Kraszewice, 

6) Zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Kuźnica Grabowska   

     w   Gminie  Kraszewice,   

7)  Przyjęcia programu opieki nad zwierzętami  bezdomnymi  oraz    

     zapobiegania bezdomności  zwierząt  na  terenie Gminy Kraszewice     

     w 2018 roku.  

10.  Interpelacje i zapytania radnych  

11. Odpowiedzi na interpelacje  

12.  Wolne głosy i wnioski 

13. Zakończenie obrad 
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W sprawie  porządku nie zgłaszano żadnych uwag i zapytań 

W wyniku glosowania punkt został jednogłośnie przyjęty. 

(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

 

  

W wyniku głosowania porządek  wraz z zmianami został przyjęty  

przez Radę Gminy.                                 

(za – 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos). 

 

Punkt 3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

Na Sekretarza Obrad XLI Sesji Rady Gminy wybrany został radny 

Marcin Cichosz 

 

Punkt 4. Wręczenie nagród za wybitne osiągnięcia sportowe  

Wójt Gminy podziękował oraz  wręczył dyplomy dla wybitnych sportowców 

z Kraszewic, którzy dumnie reprezentują naszą gminę. Są to: Dawid Klainert , 

który został mistrzem Polski w kickboxingu oraz Kacper Jastrzębski który 

również zdobył mistrzostwo Polski w dziesięcioboju . 

 

 

Punkt 5. Przyjęcie protokołu z obrad XL sesji Rady Gminy. 
Sekretarz Obrad XL sesji Radna Małgorzata Broniecka   oznajmiła, że 

protokół z obrad sesji jest zgodny z jej przebiegiem wraz z poprawkami  i 

zawnioskowała  o przyjęcie protokołu bez odczytania.   

 

Ponieważ w sprawie protokołu nie zgłaszano uwag ani zapytań, 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu                                     

sesji Rady Gminy w dniu 27 marca 2018 r. bez odczytania.  

W wyniku jawnego głosowania protokół został przyjęty przez Radę  

(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

 Punkt 6. Informacja Sekretarza   Gminy z prac w okresie     

                 międzysesyjnym i z realizacji  uchwał 

Sekretarz Gminy przedstawił informację, która stanowi załącznik nr 3 

Do informacji radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Wójt Gminy podziękował Sekretarzowi oraz Pani Skarbnik za to że podczas 

mojej nieobecności bardzo sprawnie koordynują pracą urzędu. Jest kilka 

tematów które chciałby omówić. Pierwszym z nich  jest sprawa OZE. 

Po spotkaniu z mieszkańcami dotarły do nas  informację dlaczego Gmina 

Kraszewice nie chce płacić Vatu skoro Gmina Czajków płaci . 

A tu chodzi o Vat od dofinansowania który płaci Gmina a drugą sprawą jest  

to że kiedy jest wspólny projekt nie mogą być inne zasady. 

Jeśli chodzi o ścieżkę na ul Kwiatową to mimo ogłaszanych przetargów nie 
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ma żadnych chętnych wykonawców, ale myślę że głównym  powodem jest to 

że większość firm teraz  budują  jakieś drogi i nie chcą zajmować się   małymi 

inwestycjami. Czekam teraz na spotkanie  z przedstawicielem firmy z Kalisza 

która wygrała przetarg na Jaźwiny i być może uda nam się wynegocjować aby 

zrobili także ścieżkę. Mamy ofertę na ścieżkę  z kostki ale cena jest bardzo 

wysoka aż 360 tys. zł 

Jeśli chodzi o projekty o których wspomniał pan sekretarz to  

Jelenie – kształtowanie przestrzeni publicznej . Jest to program PROW. 

Dofinansowanie do świetlicy z PROW to była pierwsza odsłona. Druga to 

kształtowanie przestrzeni publicznej a trzecia to ochrona zabytków. 

Kształtowanie przestrzeni publicznej – idealnie wpisałby się tu nasz park ale 

wykluczyłby wtedy możliwość finansowania świetlicy. 

W Jeleniach jest piękny punkt wyjścia na ten projekt ponieważ jest to szkoła 

dla osób nie pełnosprawnych i taki plac zabaw tam byłby dla Szkoły  takim 

atutem. 

Następnym projektem jest żłobek , który zakłada że przyjmiemy 25 dzieci ale 

warunek jest taki że w zamian za miejsce i dofinansowanie do żłobka rodzic 

musi podjąć pracę i to będzie jako wskaźnik do weryfikacji. Projekt zakłada 

finansowanie żłobka przez rok ok 90%. Jesteśmy po spotkaniu z Cekagroup  i 

padło pytanie: co kiedy my zrobimy wszystko aby dostać dofinansowanie 

czyli uruchomimy żłobek oraz damy możliwość uczestniczenia w kursach 

zawodowych a ten rodzic mimo wszystko nie pójdzie do pracy. I czy my 

poniesiemy tego konsekwencje. Decyzję dopiero podejmiemy po analizie  

Radny Daniel Pyrgiel zapytał czy tam w regulaminie określone jest na jaki 

czas rodzic musi być zatrudniony ? 

Skarbnik odp że prawdopodobnie ten rodzic będzie monitorowany przez rok. 

Wójt Gminy dopowiedział że my mamy bardzo dużo pytań i Cekagroup mają 

nam dać odpowiedź w najbliższym czasie. 

Radny Artur Chowański zapytał czy te 14 osób które podejmą pracę to będą 

finansowane z budżetu Gminy z tej dotacji  

Wójt Gminy odp że po to tworzymy miejsce żłobkowe żeby rodzic mógł iść 

do pracy. My mu pomagamy organizując kursy zawodowe  

Radny Jan Wojtaszek jeśli chodzi o Vat który musimy zapłacić  od 

dofinansowanie OZE to dla nas niemiła niespodzianka . Z początku nie 

mieliśmy informacji że ten vat będzie do zapłaty. 

Jeśli chodzi o chodnik w Kuźnicy Grabowskiej to interesuję mnie w ilu 

procentach w przetargu była cena a ile gwarancja? 

Sekretarz Gminy odp że 40% gwarancja 60%cena  

Radny Jan Wojtaszek zaproponował aby dawać w przetargu  więcej procent 

na cenę a potem  dobrze przypilnować wykonawcę, żeby robić zgodnie z 

specyfikacją i dokumentacją. 

Radna Małgorzata Broniecka poinformowała że komisja rewizyjna też już się 

zwróciła z takim wnioskiem aby dać więcej procent w przetargach na cenę  

Wójt Gminy poinformował że dla nas gwarancja jest bardzo ważna, ponieważ 

w momencie kiedy ktoś mi przywozi towar to ja go nie zbadam i jeśli po 3 
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latach zacznie się sypać chodnik to ja będę musiał  naprawiać z budżetu 

Gminy  

Radny Jan Kędzia zapytał odnośnie osób które miałyby podjąć pracę  

Gdzie miały by podjąć zatrudnienie ? 

Jeśli chodzi o gwarancję na chodnik to najważniejsza jest aby robić  wszystko 

zgodnie z dokumentacją 

Wójt Gminy odpowiedział najpierw na pierwsze pytanie radnego . My mamy 

zagwarantować miejsce w żłobku dziecka i pomóc w przekwalifikowaniu 

zawodowym . Jeśli chodzi o gwarancję na chodnik to jaką mamy pewność, że 

po roku nie okaże się że będzie potrzebny remont mimo że będzie zrobione 

zgodnie z dokumentacją. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził że trzeba najbardziej pilnować na etapie 

projektowania bo to my jako Gmina  stawiamy warunki w jaki sposób ma być 

wykonane zadanie i z jakiego materiału. 

Ostatnio był też poruszany temat drogi   Jelenie  – Grabowski Piec. W 

dokumentacji przetargowej  nie ma określonego materiału z jakiego ma być 

robiona droga. Uniemożliwia to inspektorowi nadzoru stwierdzenie faktu czy 

droga zrobiona jest dobrze. Radny zapytał z jakiego materiału faktycznie 

zrobiona jest ta droga. 

 

 

Punkt 7 Informacja z działalności Rady Gminy w okresie   

              Międzysesyjnym 

Przewodniczący Rady poinformował iż w miesiącu kwietniu odbyły się 

wszystkie komisję: 

20 kwietnia odbyła się komisja budżetu  

17 kwietnia komisja rewizyjna  

19 kwietnia komisja oświaty 

25 kwietnia komisja rolnictwa  

Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej  

Sprawozdanie przedstawiła przewodnicząca Komisji Małgorzata Broniecka : 

kontrola przydomowych oczyszczalni ścieków, dotacji przyznanych z budżetu 

Gminy za rok 2014-2017 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu  

Do sprawozdania Radni mieli następujące uwagi i zapytania 

Radna Małgorzata Broniecka odpowiedziała na pytanie zadane przez 

Radnego Wojtaszka Jana  na poprzedniej sesji dotyczące dzierżaw. Mamy 5 

dzierżaw i nikt nie zalega  

Radny Jan Kędzia zapytał czy z jakiś innych środków są dotacje do 

przydomowych oczyszczalni ? 

Radna Małgorzata  Broniecka  odp iż dotacje są tylko z budżetu Gminy  

Radny Jan Kędzia dopytał ile wynosi ta dotacja  

Radna Małgorzata Broniecka odp że dotacja  wynosi 30% z przedstawionej 

faktury, ale nie więcej niż 1500zł 

Radny Jan Wojtaszek odniósł się do wypowiedzi odnośnie dzierżaw że 
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pytanie radnego nie odnosiło się do wszystkich działek ale do działki w 

Kuźnicy Grabowskiej do której podjęliśmy uchwałę o sprzedaży a 

użytkownik tego gruntu nie płacił przez długi okres czasu i teraz jest pytanie 

czy ma nadal to wydzierżawione czy spłacił zaległości. 

Radna Małgorzata Broniecka odp że użytkownik nie ma zaległości ale nie 

zapłacił zaległości wstecz 

Radny Jan Wojtaszek dopytał dlaczego skoro nie płacił uznano go jako 

dzierżawce. W wyniku takiej sytuacji należało działkę wystawić na przetarg. 

Radna Małgorzata Broniecka stwierdziła że komisja przedstawiła stan 

faktyczny   

Sprawozdanie Komisji Oświaty 

Sprawozdanie przedstawił Radny Daniel Pyrgiel : 

Zebranie komisji Kultury, Zdrowia i Porządku Publicznego odbyło się 18 

kwietnia 2018 roku. Frekwencja wyniosła 80% ( Radny Adrian Kruszakin był 

nieobecny)  

Członkowie Komisji : 

-Analizowali wydatki na wynagrodzenia nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w roku 2017 

- Zapoznali się z realizacją budżetów szkół w  porównaniu z rokiem 2016 

- Porównywali plany finansowe szkół oraz przedszkola z otrzymaną 

subwencją oświatową na rok 2018 

Z informacji pani Skarbnik  wynika że jest duży brak subwencji  oświatowej 

na realizację zadań w szkołach : 

W Szkole Podstawowej w Kraszewicach różnica w porównaniu z planem 

wydatków wynosi 500 828 zł.  

 W Szkole Podstawowej w Kuźnicy Grabowskiej różnica wynosi 230 386zł  

W klasach gimnazjalnych 178 424 zł 

W Szkole Podstawowej w Głuszynie 1363zł 

Planowana dotacja do SPSK w Częstochowie (Szkoła Podstawowa w 

Głuszynie 76 000zł 

Subwencja Oświatowa na 2018 rok wynosi 4 155 448 zł  

Wniosek komisji  

Określić przyczyny tak dużych różnic w wydatkach szkół w porównaniu z 

otrzymaną subwencją oświatową  

Zlecić wykonanie tego zadania audytorowi  z dziedziny oświaty  

Do sprawozdania radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Radny Jan Kędzia zapytał z czego to wynikają takie duże różnice. 

Wójt Gminy odp iż jego zdaniem jest to niedoszacowanie ministerstwa. 

Trudno jest pojąć jak to jest liczone. Jedno jest pewne , że my to robimy 

według Prawa Oświatowego  

Skarbnik Gminy poinformowała że takie duże  koszty mogą wynikać 

najbardziej z wynagrodzeń  

Radny Jan Wojtaszek stwierdził że skoro komisja podjęła taki wniosek to być 

może dobrze by było wynająć takiego audytora, może to nie byłoby takie 

kosztowne , sprawa jest raczej pilna aby decyzję podjąć przed nowymi 
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arkuszami organizacyjnymi. O ile pamiętam to komisja oświaty składała 

wnioski odnośnie arkuszy organizacyjnych , które należało uwzględnić. Skoro 

Nie możemy ustalić sami skąd takie wysokie koszty to jak najbardziej dobrze 

by było prosić osobę z zewnątrz, która jest w temacie i nam wszystko 

wytłumaczyła. Mowa jest że  dużym kosztem są wynagrodzenia . Jak w 

kuratorium ustalają subwencję to wiedzą że wypłaty muszą być a te 

subwencje są mniejsze. Być może błąd jest także po naszej stronie. 

Radna Adela Puchała poinformowała że wnioski z komisji na temat arkuszy 

zostały zapisane i przekazane Wójtowi. Pan Wójt zatwierdza arkusze 

organizacyjne. Tam są główne koszty. Zadaniem Pana Wójta jest dokładne 

przeanalizowanie arkuszy i zastanowienie się gdzie można zmniejszyć jakieś 

koszty. Pan Wójt jest byłym nauczycielem więc wie co można a czego nie 

można, wie co mówią przepisy prawa oświatowego. Wniosek zaproponowany 

przez radnego Daniela Pyrgla aby ktoś z zewnątrz sprawdził skąd te koszty. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził że skoro Komisja Oświaty składa wnioski i 

uwagi to komisja powinna się odnieść do tego czy są realizowane. 

Wójt Gminy zapytał czy mamy zlecić takie zadanie bez względu na koszty, 

które mogą opiewać nawet na kwotę ok 10 tys. zł. 

Państwo wnikliwie analizowaliście też te arkusze . Opiniuje je także kurator i 

są przepisy w których jest napisane że nie może być w klasie więcej niż 25 

dzieci . jeśli jest 13 i 13 to muszą być dwie pierwsze klasy . I to są te koszty. 

Możemy ograniczyć że nie będzie  żadnych dodatkowych godzin . Można 

złożyć wniosek aby nie było żadnych dodatkowych zajęć. To jest głośny 

temat i każdy z was wie że nie ma Gminy która nie dopłaca do oświaty. Jeśli 

przyjdzie do nas audytor to on oczywiście znajdzie te oszczędności ale 

niestety kosztem dzieci. Wykaże wszystko co trzeba zrobić. W szkołach w 

wydatkach nie mamy nic co było by luksusem. Jeśli chcecie Audyt to bardzo 

proszę przegłosować. 

Radny Daniel Pyrgiel poinformował  że jeśli chodzi o audyt, ponieważ to był 

mój pomysł  to nie chodziło mi o to aby ciąć koszty ale żeby uzyskać 

informację. Zgodzę się z wójtem że audytorzy znajdą wiele punktów gdzie 

można ciąć koszty , ale my  tego wcale nie musimy robić. Chodzi o to że być 

może pokażą nam jakieś koszty których my  nie widzimy. To była taka wolna 

myśl i oczywiście najpierw trzeba by było się zorientować cenowo jakby to 

wyglądało.  

Wójt Gminy poprosił aby  ten wniosek  przegłosować  

Radny Adrian Kruszakin zapytał skąd wziąć środki na taki audyt i po drugie 

uważam że nie ma sensu robić audytu dla samej informacji. 

Radna Adela Puchała stwierdziła że być może określenie  audyt zostało zbyt 

nieumyślnie użyte . Jeśli komisja nie jest zorientowana w tematyce i 

potrzebuje merytorycznego wsparcia w celu wyjaśnienia niektórych 

zagadnień może to zlecić niezależnemu ekspertowi z dziedziny oświaty. Jest 

wielu wizytatorów którzy doradzają organom prowadzącym i myślę że jakby 

była taka potrzeba to pomogliby. My nie potrzebujemy tu żadnego audytu to  

faktycznie zostało  źle napisane. Zostanie poprawione na niezależny ekspert. 
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Radny Jan Kędzia zapytał co w zaistniałej sytuacji wykazano że brakuje ok 

900 tys. zł na potrzeby finansowe szkół. Za doradztwo dotyczące 

oczyszczalnie ścieków wydano ok 40 tys.zł. W wyniku czego jest zasadne 

aby takiego eksperta  abyśmy nie mieli tak dużych niedoborów finansowych 

w szkołach. 

Wójt Gminy uzupełnił że ta kwota 40 tys zł została wydana na dokumentację 

projektową, która teraz uzyskała akceptację Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i będzie realizowana modernizacja która jest konieczna. 

Radny Adrian Kruszakin zapytał skąd wziąć środki na taki audyt . Jedyne 

oszczędności można zrobić wynagrodzeniach nauczycieli  . 

Radny Daniel Pyrgiel zapytał czemu w tej chwili mówimy o kosztach skoro 

wniosek był taki aby się zorientować ile by to kosztowało i jakie by to 

ewentualnie przyniosło efekty . 

Radny Jan Wojtaszek przedstawił wniosek aby: 

 Zlecić wykonanie zadania niezależnemu ekspertowi z dziedziny oświaty 

celem określenia przyczyn tak dużych  różnic w wydatkach szkół w 

porównaniu z otrzymaną  subwencją oświatową 

 

Przewodniczący rady zapytał kto jest za ty aby po zastanowieniu 

przegłosować to w wolnych głosach i wnioskach  

 

Za- 12 głosów , przeciw- 2 głosy , wstrzymało się- 1 głos  

 Sprawozdanie Komisja Budżetowa   

Sprawozdanie Komsji przedstawił Jan Wojtaszek  

Porządek obrad komisji był taki sam jak na sesji oprócz tego były dodatkowe 

punkty takie jak Analiza warunków zaciągnięcia kredytu na budowę 

przedszkola oraz skutki   dla budżetu gminy w 2018 roku 

Oraz informacja na temat zakresu prac w 1 etapie budowy przedszkola oraz     

   informacja na temat pozostałych etapów budowy  

Jeśli chodzi kredyt to temat będzie podejmowany jak już będziemy zaciągać 

kredyt z tym że Pani skarbnik przygotowała nam symulację planowanego 

kredytu w latach 2018-2019 kwota kredytu 6 932 566zł,spłata odsetek 

miesięcznie a stopa procentowa 3,70% spłata kredytu do grudnia 2025 roku,  

Drugim tematem był  zakres prac w 1 etapie budowy przedszkola oraz     

   informacja na temat pozostałych etapów budowy. Uzyskałem pisemną 

odpowiedź od Pana Sekretarza , która stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu 

Komisja zwróciła się za zapytaniem jakie są koszty drugiego i trzeciego etapu 

budowy przedszkola? 

Sekretarz Gminy odp że my nie znamy kosztów drugiego i trzeciego etapu. 

Obecnie jesteśmy na etapie rozstrzygnięcia przetargu na 1 etap . i to był 

przetarg na wybudowanie budynku i oddanie do użytku . Drugi i trzeci etap to 

parkingi zagospodarowanie terenu wokół. Kwestia kosztów pozostałych 

etapów jest kwestią otwartą. Na tą chwilę zostało to przeniesione na kolejne 

lata ponieważ budżet nam na to nie pozwala. 
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Wójt Gminy wyjaśnił że czymś innym jest koncepcja zagospodarowania 

działki a czymś innym jest przedszkole. Projektant który był u nas to 

wyraźnie rozdzielił. w drugim etapie są  do zrobienia  rzeczy takie jak 

kolektory , które nie muszą być przy oddaniu do  użytku przedszkola .3 etap 

to zagospodarowanie terenu. Myślę że teraz ten etap może kosztować ok 1 

mln zł. 

Radny Jan Kędzia zapytał ponieważ przedszkole w pierwotnej wersji miało 

powstać naprzeciw gimnazjum i pytaliśmy się Pana Wójta dlaczego wzrośnie 

koszt przedszkola o 1 mln zł w wyniku zmiany miejsca a powodem jest to że 

musi być zrobiony parking 

Wójt Gminy odp: że w pierwotnej wersji przedszkole miało być na środku a 

koszty wzrosły ponieważ pierwotny kosztorys był na 4500 000 i kosztorys był 

robiony w 2015 roku kiedy jeszcze nie było minimalnej stawki 15 zł. To nie 

jest kwestia parkingu a dróg dojazdowych, które są ujęte w tych 6, 5 ml zł 

 Sprawozdanie Komisji Rolnictwa  

 Sprawozdanie przedstawił Radny Jan Kędzia  

Na Komisję rolniczą były zaproszone następujące osoby :Kierownik ARiMR 

Andrzej Mańkowski oraz  kierownik Zarządu dróg powiatowych Wiesław 

Dąbek który niestety nie mógł przybyć. Na komisji omówiono następujące 

punkty Informacje powiatowego biura ARiMR o środkach pomocowych dla 

rolników na  lata 2014-2020. Planowany nabór wniosków na 2018 rok w 

ramach PROW to Poddziałanie pomoc w rozpoczęciu działalności 

gospodarczej dla młodych rolników którzy mogą skorzystać z kwoty 100 tys 

zł od maja  

Płatność dla rolników kwalifikujących się do systemu małych gospodarstw, 

którzy trwale przekazują swoje gospodarstwo innemu rolnikowi. Komisja 

wyznaczyła na nakładkę drogi asfaltowej na drogi gminne po otrzymaniu z 

dotacji z budżetu państwa z puli 5mld  zł na tzw. drogi lokalne, które będą 

realizowane w 2018 roku . Pierwsza droga to Jelenie Folusz a druga droga to 

Racławice – Renta i trzecia droga to Podlas – Podkuźnica  

Za tym wnioskiem 3 głosy za i 2 wstrzymały się 

Punkt 8 Informacja z działalności GKRPA za rok 2017 

Informację przedstawił radny Radosław Gatkowski  

Informacja stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu  

W sprawie sprawozdania radni mieli następujące uwagi i zapytania : 

Radny Jan Wojtaszek zapytał  czy markety płacą za alkohol  

Radny Radosław Gatkowski odp że płacą i muszą płacić 

Radny Jan Wojtaszek zapytał jak to jest że komisja wysuwa  a wójt 

zatwierdza. 

Radny Radosław Gatkowski odpowiedział że zawsze tak było że komisja ma 

jakieś wnioski idzie z tym do Wójta, który może tę kwotę albo podwyższyć, 

albo zmniejszy  

Radny Ajn Wojtaszek zwrócił się do Wójta z prośbą o odpowiedź 

Wójt odp że nie zna podtsawy prawnej ale komisja nie może zaciągać 
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żadnych zobowiązań, ponieważ płatnikiem jest Gmina  

 

 

Punkt 8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2018 r. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik  

W sprawie projektu radni zgłaszali następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Kędzia zapytał co było przyczyną że wniosek złożony do 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i gospodarki wodno- 

ściekowej został negatywnie oceniony . Z tego co wiem w 2017 został 

pozytywnie oceniony i drugie pytanie jaki jest sens modernizować 

oczyszczalnie ścieków skoro nie ma mocy przerobowych. Miała obsługiwać  

ok 8 400tys. mieszkańców a obsługuje 1200mieszkańców . 

Wójt Gminy powiedział iż os tanie oczyszczalni radni zostali poinformowani 

już dwa lata temu . I to że ona miała obsługiwać 8000 tys. mieszkańców to 

tylko jeśli powstałby tam drugi zbiornik. A w tej chwili jest tylko jeden 

zbiornik. Przez 13 lat nikt nie zaglądał do środki i wiemy dziś że 

oczyszczalnia jest do natychmiastowej modernizacji. Krata ściekowa, kosz  

wogóle nie zatrzymuje nieczystości i niestety idzie to na reaktor i przez to 

pompy się zacinają i non stop są jakieś awarie . U nas Też jest punkt zbiorczy 

, który przyjmuje ścieki z Gminy Czajków 

Skarbnik Gminy odpowiedziała na pierwsze pytanie radnego  że wniosek 

został odrzucony ponieważ dostaliśmy odpowiedź z funduszu że mamy dobre 

parametry wody . 

Radny Jan Kędzia zapytał  gdzie był ten pobór wody robiony  

Wójt Gminy odp że było robione w punktach poboru wody  

Radny Jan Wojtaszek zaproponował aby pobrać tę wodę w wybranym 

miejscu i zadbać 

Wójt Gminy poinformował że byłoby to niezgodne z prawem bo badanie 

wody może robić tylko laboratorium które ma akredytację i jest wskazane 

przez państwową inspekcję sanitarno epidemiologiczną 

Radny Jan Kędzia My mówimy że w tamtym roku nie wykorzystano środki 

budżetowe w kwocie  1 mln zł które przeniesiono w tzw nadwyżkę 

budżetową. Pytanie dlaczego skoro w tamtym roku wniosek został 

pozytywnie rozpatrzony i były na to środki w kwocie 1 mln zł dlaczego nie 

zostało to zrealizowane i drugie pytanie koro Pan kilka razy wypowiadał się 

że czekamy na lepsze rozstrzygnięcie w innym programie tego wniosku . Na 

71 mln zł jakie przeznaczono  w tym programie my aby otrzymać 

musielibyśmy mieć 20mln oszczędności. Czemu nie było to realizowano w 

tamtym roku  

Wójt Gminy stwierdził że Radny sam już sobie odpowiedział na swoje 

pytanie . Powtarzam że my jesteśmy na liście rezerwowych . Do momentu 

kiedy my nie uzyskamy odpowiedź z Urzędu Marszałkowskiego to oferta z 
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PROW jest dla nas najkorzystniejsza . Jesienią tamtego roku nie wiedzieliśmy 

jak sytuacja będzie wyglądała. Gdyby się okazało że Gmina Kraszewice 

dostała dofinansowanie z PROW a wykorzystalibyśmy pożyczkę z 

umorzeniem 10 % a  PROW mamy 66%.  

Radny Jan Wojtaszek poinformował że mamy zabezpieczone w budżecie 430 

tys zł i wystąpiliśmy wnioskiem w Urzędu Marszałkowskiego o pożyczkę w 

kwocie ok 640 tys. zł i do tej kwoty będziemy musieli dołożyć 

Skarbnik wyjaśniła że ta inwestycja została rozłożona na lata dlatego nie 

zwiększałam kwoty . 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził że jeśli chodzi o oczyszczalnie ścieków 

zrobić na razie to co niezbędne a poczekać na jakiś program na 

dofinansowania być może dużo więcej procent dofinansowania  

Wójt Gminy odp że  nie będzie już lepszych projektów na lepsze  

Projekty łapią się gminy z Aglomeracji . 

Radny Jan Kędzia zarzuca że straciliśmy bezpowrotnie 2 mln zł . można było 

zrobić wiele rzeczy aby nie utracić tych pieniędzy  

 

 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła projekt uchwały  

(za – 14 głosów, przeciw - 1 głos, wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła 

uchwałę Nr XLI/231/2018 w sprawie   zmian w budżecie Gminy 

Kraszewice na 2018 rok. 

która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

2) Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata  

    2018- 2025, 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

żadnych  uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła projekt uchwały  

(za – 14 głosów, przeciw - 1 głos, wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła 

uchwałę Nr XLI/232/2018 Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kraszewice na lata  2018- 2025, 

 

która stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
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3)  Zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Jelenie nr 1 w Gminie   

     Kraszewice 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy  

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła projekt uchwały  

(za – 14 głosów, przeciw - 1 głos, wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła 

uchwałę Nr XLI/233/2018  w sprawie Zatwierdzenia Sołeckiej Strategii 

Rozwoju Wsi Jelenie nr 1 w Gminie  Kraszewice 

która stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

 

 

4) Zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Kraszewice  nr 1 w   

     Gminie  Kraszewice 

 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz  Gminy 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła projekt uchwały  

(za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła 

uchwałę Nr XLI/234/2018 w sprawie Zatwierdzenia Sołeckiej Strategii 

Rozwoju Wsi Kraszewice  nr 1 w Gminie  Kraszewice  
która stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

5) Zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Kraszewice nr 2  w 

Gminie  Kraszewice 

 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz  Gminy 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła projekt uchwały  

(za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła 

uchwałę Nr XLI/235/2018 w Zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju 
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Wsi Kraszewice nr 2  w Gminie  Kraszewice 

która stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

 

 

 

6) Zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Kuźnica Grabowska   

     w   Gminie  Kraszewice 

 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz  Gminy 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła projekt uchwały  

(za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła 

uchwałę Nr XLI/236/2018 w  sprawie Zatwierdzenia Sołeckiej Strategii 

Rozwoju Wsi Kuźnica Grabowska  w   Gminie  Kraszewice 

 

która stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

 

7) Przyjęcia programu opieki nad zwierzętami  bezdomnymi  oraz    

     zapobiegania bezdomności  zwierząt  na  terenie Gminy Kraszewice     

     w 2018 roku.  

 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz  Gminy 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła projekt uchwały  

(za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła 

uchwałę Nr XLI/237/2018 w  sprawie Przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami  bezdomnymi  oraz   zapobiegania bezdomności  zwierząt  na  

terenie Gminy Kraszewice    w 2018 roku.  

która stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

 

Punkt 10  Interpelacje i zapytania radnych  
Radny Jan Wojtaszek poinformował że zgłaszał na komisji Rolnictwa pytań 
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odnośnie drogi  i chodnika Renta – Racławice, na wjeździe jest ustawiony 

znak -.  zakaz wjazdu teren prywatny . Kiedyś ten odcinek w poprzedniej był 

drogą gminną . Chciałbym aby wyjaśniono tą sprawę. 

Radna Adela Puchała przedstawiła  przedstawiła zapytanie : 

          Z analizy kosztów utworzenia jednooddziałowego przedszkola w 

Głuszynie wynika, że są one mniejsze niż wydawane corocznie środki dla 

Stowarzyszenia Przyjaciół Szkół Katolickich w Częstochowie.  

Zauważyć należy, że uczniowie klas I – VIII z Głuszyny zgodnie z 

uchwałą Rady Gminy Kraszewice o dostosowaniu sieci szkół podstawowych i 

gimnazjów do nowego ustroju szkolnego są uczniami SP w Kraszewicach. 

Zorganizowane są dla nich kosztowne przywozy  

i odwozy do szkoły. 

W związku z tym pytam : 

 Czy dalsze przedłużanie umowy użyczenia (wbrew opinii 

zdecydowanej większości radnych) i nie tworzenie oddziału 

przedszkolnego przez Gminę nie należy uznać za niegospodarność? 

(art. 44.3 pkt 1 lit. a, b ustawy o finansach publicznych).  

 Czy w obrocie nieruchomościami zamiast umowy użyczenia nie 

należałoby sporządzać umów najmu lub dzierżawy? Wiadomym jest, 

że postanowienia umów powinny zabezpieczać interes prawny i 

ekonomiczny gminy. 

Sekretarz odpowiedział na to pismo pisemnie  

Radna przestawiła uzupełnienie do zapytania  

 

W związku z interpelacją z dnia 05 marca 2018 r. oraz udzieloną w tym 

zakresie odpowiedzią z dnia 30 marca 2018 r. wnoszę o uzupełnienie 

odpowiedzi : 

1) Na podstawie jakiej kalkulacji przyjęto, iż dalsze funkcjonowanie 

przedszkola prowadzonego przez stowarzyszenie jest z ekonomicznego 

punktu widzenia korzystniejsze niż prowadzenie jednooddziałowego 

przedszkola przez gminę ? 

2) Dlaczego i na podstawie jakich przesłanek uznano, iż w sprawie 

przedłużenia umowy użyczenia budynku szkoły w Głuszynie zachodzi 

uzasadniona konieczność dalszego, nieodpłatnego udostępniania 

majątku gminy ? 

Nie ulega wątpliwości, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym (art. 30 

ust. 3) do zadań wójta należy w szczególności np.: gospodarowanie mieniem 

komunalnym. 

Jednakże ograniczeniem w swobodzie oddawania nieruchomości gminnych  

w użyczenie są przepisy dotyczące pomocy publicznej. Preferowanie jednego, 

oznaczonego podmiotu przez organy gminy może być uznane za przejaw 

niedozwolonej pomocy publicznej, które może prowadzić do zakłócenia 

konkurencji na rynku. Udzielanie pomocy publicznej jest co do zasady 

zabronione na terytorium Unii Europejskiej. Dlatego dodatkowo pytam : 
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 Czy przedłużając umowę użyczenia, dokonano analizy sprawy pod 

kątem niedozwolonej pomocy publicznej ? 

 Czy przeprowadzono w tym zakresie konsultację prawną i jakie jest 

stanowisko organów kontrolnych w tym względzie ( np. RIO). 

 

 Punkt 11 Wnioski i zapytania radnych 

Sołtys Anna Skraburska zapytała czy był już geodetą aby pomierzyć koło ul 

polnej, i czy jest coś robione w związku z ul leśną?  

Wójt Gminy odp że w tej chwili nie ma takiej woli rady aby wykupić te 

działki od ul leśnej w stronę Wału . Wolałbym odpowiedzieć pisemnie i tę 

sprawę  

Sołtys stwierdziła ze to nie są takie duże koszty aby połączyć wał z ulicą 

Wójt Gminy odp że ta sprawa jest w trakcie już jest termin umówiony z 

geodetą 

Radny jan Wojtaszek przedstawił wniosek : 

Aby zaprosić eksperta z dziedziny oświaty w celu analizy arkuszy 

organizacyjnych szkół i przedszkola Gminy Kraszewice w spotkaniu wezmą 

udział : Komisja Oświaty, przewodniczący poszczególnych Komisji oraz 

zainteresowani radni.  

Przewodniczący Rady zapytał kto jest za tym wnioskiem  

Za -8 osób , wstrzymało się – 6 osób, przeciw 0 głosów – nieobecna 

Małgorzata Broniecka  

Wójt Gminy poprosił aby zaprosić takiego eksperta na posiedzenie komisji 

wspólnych i proszę aby ten ekspert był wybrany przez radnych  

Wójt Gminy  wypowiedział się odnośnie remontu zaplecza sportowego na 

stadionie i  chciał z państwem przekonsultować ten temat . Przez wiele lat nic 

tam nie robiono. Budynek został wybudowany przed wielu laty . W tej chwili 

jesteśmy typowanie do udzielenia nam dofinansowania . W regulaminie jest 

zapis że dofinansowanie może być do 50% ale maksymalnie 100tys zł. 

Zrobiliśmy wstępny kosztorys, który wstępnie wyniósł ok 260 tys zł. 

Jesteśmy na etapie negocjacji i kwota opiewa na ok 250 tys. i żeby już 

kompleksowo zrobić budynek jest potrzeba aby dołożyć ok 30 tys. zł czyli 

koszt elewacji, zbiornika tzw. szamba i nowego przyłącza. Jest to bardzo duży 

koszt ale jest taka potrzeba bo mamy bardzo złe warunki. Poprosiłem 

przedstawicieli dwóch klubów sportowych i poprosiłem aby aktywnie 

włączyli się w poszukiwanie dodatkowych środków. 

Chciałby radnych zapytać czy chcecie abyśmy poszukali dodatkowych 

środków czyli ok 50 tys. zł Proszę o wyrażenie w tej kwestii swojego zdania  

Radna Małgorzata Broniecka  poinformowała że widziała w jakim jest złym 

stanie ten budynek , a to jest nasza wizytówka  

Radny Sylwester Gołdyn stwierdził że jeśli teraz nie podejmiemy tej decyzji 

to później już możemy nie dostać takiej kwoty dofinansowania  

Radny jan Wojtaszek stwierdził że ponieważ to nie są małe koszty 

powinniśmy zrobić wizualizację  
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Radny Jan Kędzia  zapytał czy dostalibyśmy dofinansowanie  na nowy 

budynek  

Wójt Gminy odpowiedział ze to jest wniosek tylko na modernizacje, nie na 

budowę nowego  

Przewodniczący Rady zapytał kto jest za tym aby poszukać i dołożyć ok 40 

tyś zł do szatni na stadionie  

Za- 11głosy  , wstrzymało się – 3 głosy  , przeciw 0 głosów ( Jan Wojtaszek 

Wyszedł , wróciła Małgorzata Broniecka  

Radny Jan  Kędzia zapytał czy została zgłoszona naprawa gwarancyjna na ul 

młyńskiej  

Oraz zapytał co było powodem uchylenia warunków zabudowy na ul ciasnej  

Wójt Gminy: odp że powodem było to iż nie współgra z krajobrazem 

Kościoła  

 

Punkt 12. Odpowiedzi na wnioski. 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania były udzielone w trakcie zadawania 

pytań. 

 

 

Punkt 13. Zakończenie obrad sesji.    

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy Artur Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, 

Skarbnikowi Gminy,  sołtysom i pozostałym uczestnikom za udział w 

obradach - zamykając tym samym o godz. 13
15 

XLI sesję Rady Gminy 

Kraszewice.  
   Protokołowała:                     Sekretarz Obrad XLI sesji Rady Gminy 

                      

   /-/ Lidia Plewa            /-/ Marcin Cichosz    


